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1. Opening

De VOORZITTER opent de vergadering en heet
eenieder van harte welkom.

2. Mededelingen

De VOORZITTER deelt mee dat er een mail is
binnengekomen van de Jongerenraad Drenthe
waarin de statenleden worden uitgenodigd deel te
nemen aan een lunchbijeenkomst op 6 februari
2003 van 12.00 uur tot 13.00 uur. Tijdens deze
bijeenkomst willen de leden van de vernieuwde
Jongerenraad graag kennis maken met de ambte-
lijke organisatie en de statenleden. Tijdens deze
bijeenkomst willen de leden van de Jongerenraad
graag meer zicht krijgen op de lijst van onderwer-
pen waarop zij advies kunnen uitbrengen.

De heer VAN DER SCHOOT merkt op dat de
staten na 11 maart 2003 een gewijzigde samen-
stelling zullen krijgen. Hij stelt zich voor dat de
Jongerenraad meer belang stelt in overleg met de
staten in de nieuwe samenstelling.

Mevrouw BRINK antwoordt dat de Jongerenraad
al in november 2002 is geïnstalleerd en de raad
wil graag wat meer doen dan in het verleden is
gebeurd. Met veel moeite is deze datum vast-
gesteld en daarom stelt zij voor om deze datum
toch te handhaven.

De COMMISSIE stemt hiermee in.

De heer KLEIN NULENT en mevrouw SCHIPPER
delen mee voor deze lunchbijeenkomst verhinderd
te zijn, vanwege het feit dat de
IPO-klankbordgroep die dag ook vergadert.

Mevrouw WESTERKAMP merkt op dat de
Jongerenraad graag kennis wil maken met alle
beleidsvelden. Is het dan ook zinvol om alle leden
van overige commissies daarbij uit te nodigen?

De VOORZITTER antwoordt dat de leden van
deze commissie, maar ook die van de overige
commissies per brief voor deze lunchbijeenkomst
zullen worden uitgenodigd. Degenen die dan ver-
hinderd zijn kunnen zich op de gebruikelijke wijze
afmelden.

Mevrouw VAN DIJK heeft een artikel in de pers
gelezen over dakloze jonge asielzoekers. Zij
maakt zich daar ernstig zorgen over en in de sta-
tenvergadering zal haar fractie daarop bij de rond-
vraag terugkomen.

Mevrouw SMITH deelt mee dat haar fractie over
dakloze jonge asielzoekers schriftelijk vragen
heeft gesteld aan het college.

3. Vaststelling van de agenda

De agenda wordt conform het ontwerp vastge-
steld.

4. Verslag van de vergadering van
27 november 2002

Het verslag wordt conform het ontwerp goed-
gekeurd en vastgesteld.

5. Ingekomen stukken

Mevrouw CEELEN merkt op dat zij verbaasd was
om in de krant te moeten lezen dat er in het
provinciehuis op 13 december 2002 een sympo-
sium plaatsvond over zorgboerderijen. Op dat
moment was haar agenda vol. Zij vraagt zich af of
zij wel een uitnodiging voor dat symposium heeft
gekregen.

De SECRETARIS antwoordt dat de stichting hem
ver van tevoren een kleurrijke folder gegeven
heeft, die ook verzonden zou worden aan de sta-
tenleden. Dit was ver vóór het symposium, maar
de stichting heeft nooit folders gezonden. Vandaar
dat de statenleden nooit iets hebben ontvangen.

Mevrouw DE VRIES betreurt de gang van zaken,
want als er meer statenleden zouden zijn geweest
dan zouden zij zich op de hoogte hebben kunnen
stellen van het reilen en zeilen van de boerderijen.
De zorgboeren hebben zelf een stichting ge-
vormd, om hieraan naar buiten toe meer rucht-
baarheid te kunnen geven.

De heer VAN DER SCHOOT merkt op dat er dus
het een en ander heeft geschort aan de wijze
waarop de statenleden hiervoor zijn uitgenodigd.



8 januari 2003 3

Nu ontstaat het beeld dat de politiek hierin niet
geïnteresseerd is, maar dat is niet het geval. Wel-
licht dat namens de provincie een briefje kan wor-
den verstuurd waarin de reden wordt aangegeven
waarom er tijdens deze bijeenkomst geen staten-
leden aanwezig waren.

De VOORZITTER merkt op dat een dergelijke
brief zal worden verzonden. Ten aanzien van de
brief van het Instituut voor Kunst&Cultuur Drenthe
(K&C) van 6 december 2002 merkt hij op dat K&C
de commissie uitnodigt voor het doen van een
werkbezoek in de eerste maanden van 2003.

Mevrouw BRINK stelt voor om een dergelijk werk-
bezoek uit te stellen tot na de provinciale verkie-
zingen en de installatie van de nieuwe statenle-
den. Zij stelt voor om op dat moment in te gaan op
de uitnodiging van het K&C.

De VOORZITTER stelt voor om hieraan vooraf-
gaand eerst contact op te nemen met K&C en te
vragen waarom er juist nu een uitnodiging ligt voor
een werkbezoek en of K&C een voorkeur heeft
om met de oude statencommissieleden te spre-
ken, of wellicht toch met de leden die straks voor
de nieuwe statenperiode zijn geïnstalleerd.

De COMMISSIE stemt met dit voorstel in.

6. IPO-aangelegenheden

Er worden geen opmerkingen gemaakt of vragen
gesteld naar aanleiding van IPO-aangelegen-
heden.

7. Voorstel van 1 december 2002 van de
PvdA-fractie tot het organiseren van een
bijeenkomst voor organisaties die zich
bezighouden met armoedebestrijding

Mevrouw GOUDRIAAN merkt op dat zij haar bij-
drage de titel "Armoede in een rijk land" mee zou
kunnen geven. Het is al langer bekend dat er
groepen in de samenleving zijn die niet rond kun-
nen komen van het hun ter beschikking staande
minimuminkomen. Door een onderzoek van het
Nationaal Instituut voor Budgetvoorlichting
(NIBUD) is aangetoond dat dit harde cijfers zijn.
De oorzaak ligt in het feit dat het minimumin-
komen te laag is en vooral gezinnen met kinderen
hebben veel moeite om de eindjes aan elkaar te

knopen. Deze gezinnen lopen tekorten op van
soms wel enkele honderden euro’s per maand.
Deze problematiek geldt ook voor alleenstaanden,
ouderen met enkel AOW en eenoudergezinnen.
Ook wil de PvdA aandacht schenken aan de boe-
rengezinnen die door de jaren heen onder de
armoedegrens zijn gaan leven. In Brabant is een
project gestart, genaamd "Aan de keukentafel".
Vrouwen kunnen in dat kader in een voor hen
veilige omgeving over hun problemen spreken.
Gelukkig is dat stilzwijgen doorbroken, want bij
veel Nederlanders bestaat nog het beeld dat boe-
ren leven in welvaart, maar de praktijk leert an-
ders. Nu zullen er statenleden zijn die vinden dat
de provincie niet aan inkomenspolitiek moet doen,
aangezien dat een Haagse zaak is. Weliswaar is
dat zo, maar de PvdA vindt dan ook niet dat de
provincie aan inkomenspolitiek moet doen, maar
pleit voor ondersteuning van die organisaties die
mensen in moeilijke situaties helpen. In deze pro-
vincie worden veel initiatieven opgezet om daar
waar het mogelijk is mensen te helpen. Dit zijn
uiteenlopende projecten, bijvoorbeeld de mensen
die in een kringloopwinkel werken het gevoel te
geven er weer bij te horen of een stichting die
zorgt dat mensen twee keer per week een warme
maaltijd kunnen gebruiken tegen een kleine ver-
goeding. Dit alles is bedoeld om mensen uit hun
sociale isolement te halen, want armoede maakt
eenzaam. Ook ten aanzien van kinderen worden
er plannen ontplooid, zoals sport- en spelweken
en vakantieweken. Ook aan kinderen zal nadruk-
kelijk aandacht besteed moeten worden, want de
groep die het meest onder armoede heeft te lijden
is de groep kinderen. Door de financiële situatie
thuis kunnen deze kinderen niet meedoen aan
zaken die anderen vanzelfsprekend vinden, zoals
zwemles, sportclubs en dergelijke. De PvdA
vraagt aandacht voor de armoedeproblematiek die
ook in deze provincie aanwezig is. Tot nu toe
heeft de provinciale overheid daarvoor nog geen
beleid ontwikkeld. Natuurlijk kwamen er wel orga-
nisaties in aanmerking voor subsidies, maar dan
moesten de projecten een provinciaal karakter
hebben. Het voorstel is dan ook om daar waar
mogelijk is plaatselijke initiatieven voor een pro-
vinciale subsidie in aanmerking te laten komen,
want er zijn in de provincie veel plaatselijke orga-
nisaties waarvan de financiën vaak een breekpunt
vormen. Armoede is een zaak van iedereen want
in een gemeenschap die goed wil functioneren,
moet er aandacht zijn voor mensen die het minder
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goed hebben. Het voorstel is dan ook om een
provinciaal congres te organiseren waaraan diver-
se organisaties en lokale initiatieven met elkaar
van gedachten kunnen wisselen om gezamenlijke
initiatieven te ontplooien. Dit congres dient, waar
dat mogelijk is, te worden georganiseerd door de
Vereniging Sociaal Drenthe (VSD) en er dient
ruchtbaarheid aan te worden gegeven via plaatse-
lijke weekbladen, dagbladen en radio en televisie
in Drenthe. Dit congres kan een uitstekende bij-
drage leveren om statenleden en de diverse orga-
nisaties met elkaar kennis te laten maken en van
elkaar te laten leren. De financiering van dit con-
gres wordt betaald en ondersteund door de pro-
vincie. Verder zou er tijdens dit congres gekeken
kunnen worden om organisaties die plaatselijk,
maar ook provinciaal, initiatieven op het gebied
van armoedebestrijding ontplooien, toch in aan-
merking te laten komen voor provinciale subsidi-
ering. In afwachting van de discussie die over dit
voorstel in deze commissievergadering zal plaats-
vinden, zal zij bepalen of zij hierop nog zal terug-
komen tijdens de statenvergadering.

Mevrouw KEMPE vindt het voorstel van de PvdA
op zich sympathiek, want de provincie Drenthe
scoort niet zo hoog als het gaat om het voeren
van een goed sociaal beleid. Armoede vormt een
grote bedreiging voor het algemeen welzijn van
mensen. Wel dient de provincie rekening te hou-
den met de verschillende beleidsniveaus, want de
provincie moet niet op de stoel van het Rijk of de
gemeenten gaan zitten. Het stimuleren van over-
leg over deze problematiek is op zich een goede
zaak en de provincie zou een goede brugfunctie
kunnen vervullen tussen Rijk en gemeenten. Er
komt ook een sociale component in het Provin-
ciaal omgevingsplan en ook daarbij kan aandacht
worden besteed aan armoedebestrijding. De pro-
vincie subsidieert steunfuncties, zoals het Regio-
naal Patiënten Consumenten Platform (RPCP), en
daar maakt ook de VSD deel van uit. Zij vindt het
een goede zaak als de VSD dit voorstel verder zal
uitwerken. Dat wil de VSD ook graag en deze
organisatie vindt dit voorstel dan ook een prima
initiatief. Wellicht dient de provincie zich ook te
bezinnen op het maken van een beleidsplan
waarin staat aangegeven wat de provincie kan
doen op het gebied van armoedebestrijding. Hoe-
veel mensen leven er in Drenthe eigenlijk van het
minimuminkomen?

De heer GAASBEEK merkt op dat sociaal beleid
een belangrijke prioriteit voor hem heeft. Los van
welk collegeprogramma dan ook vindt hij het een
goede zaak dat de PvdA de armoedeproblematiek
op deze wijze aansnijdt, maar daarbij dient mee-
genomen te worden dat is gebleken dat het
sociaal beleid van deze provincie eigenlijk niet zo
sterk is. De samenleving bestaat door sociale
verbanden die mensen onderling aanleggen en
deze maatschappij is een samenleving in groeps-
verband, waarbij mensen verantwoordelijkheid
voor elkaar dragen. Uiteraard is er allereerst een
gemeentelijke verantwoordelijkheid en die wordt in
deze provincie op twaalf verschillende wijzen in-
gevuld, want deze is vaak afhankelijk van de
plaatselijke situatie. Met de opvatting van de PvdA
dat de provincie als tussenbestuur niet blind moet
zijn voor mogelijke sociale achterstanden, stemt
hij in. Onlangs maakte hij in het kader van een
enquête van de GGD over zorg en welzijn gericht
op ouderen, een reeks huisbezoeken. Hij werd
toen getroffen door het sociaal isolement waarin
veel ouderen leven. Een enkeling zei letterlijk dat
er op de dood werd gewacht, alsof het de bus
was. Nog in 1978 was Diever geïsoleerd door
sneeuw en in plaats van dat jongeren naar school
gingen, deden zij boodschappen voor de ouderen.
Mensen hadden in die tijd nog belangstelling en
tijd voor elkaar. Twee keer heeft spreker in de
statenzaal een bijeenkomst meegemaakt van de
VSD. Daar waren erg weinig statenleden bij aan-
wezig, terwijl alle statenleden een uitnodiging
hadden gekregen. Hij vraagt of de PvdA haar
plannen heeft besproken met het bestuur van de
VSD. De organisaties die zich bezig houden met
armoedebestrijding in deze provincie hebben be-
lang bij een centraal punt, een soort van loket-
functie. Niet alles is echter met geld op te lossen,
want het grote probleem bij armoedebestrijding is
het fenomeen van de privacy, wat ook vaak met
trots te maken heeft. Het is niet "in" om om steun
te vragen en mensen lossen hun problemen liever
zelf op. Door de groter groeiende kloof tussen arm
en rijk dreigt een steeds grotere verloedering van
de samenleving te ontstaan. Hij ondersteunt dit
voorstel van de PvdA-fractie en wil graag bijdra-
gen in de organisatie van een dergelijk congres.
Verder bestaat er ook nog de organisatie "De
arme kant van Drenthe/Groningen". In het novem-
bernummer van het nieuwsblad van deze organi-
satie, dat alle statenleden hebben ontvangen, is te
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lezen dat het belang van communicatie bij armoe-
debestrijding en de politieke wil om zich daarvoor
in te zetten, groot is. Ook moet er gewerkt worden
aan bewustwording dat er wel degelijk armoede in
Nederland is. Verder speelt er het probleem om in
contact te komen met mensen die armoede lijden,
het probleem van de tegemoetkoming in de ziek-
tekosten, de rechtspersoonlijkheid van organisa-
ties, de kosten van vervoer, de vele wijzigingen op
het terrein van de sociale zekerheid en de prijs -
verhogingen als gevolg van de invoering van de
euro. De christelijke organisaties die dit aangeven,
geven een signaal dat voor alle organisaties op dit
terrein geldt. In het provinciale bestuursprogram-
ma is echter totaal geen rekening gehouden met
deze bevolkingsgroep. Sterker nog, spreker weet
niet eens welke gedeputeerde armoedebestrijding
in portefeuille heeft. In het verleden ging het vaak
om financiële aangelegenheden, zoals bij het
Steunpunt Uitkeringsgerechtigden Drenthe
(STUID), en dan hadden de staten te maken met
gedeputeerde Weggemans. Op dit moment zijn
echter alleen de vrouwelijke gedeputeerden uit het
college aanwezig. De moeilijke kant van het voor-
stel van mevrouw Goudriaan is het volgende.
Spreker vindt niet dat er een groot, geld verslin-
dend congres moet komen waar alleen gesproken
wordt. Er moet iets effectiefs worden georgani-
seerd voor deze doelgroep, en dat kan het beste
met de organisaties die zich speciaal met deze
doelgroep bezighouden. Hij vraagt zich af hoe het
overleg tussen organisaties als VSD en "De arme
kant van Drenthe/Groningen" beter gestructureerd
kan worden. Hij heeft echter alle waardering voor
het projectvoorstel van mevrouw Goudriaan.

De heer VAN HEUKELUM is op de hoogte van de
problemen op het gebied van armoede in
Nederland. In dat kader lijkt het PvdA-voorstel
best sympathiek, maar de staten zijn er niet om
sympathieke voorstellen uit te voeren, maar de
provinciale taken zoals deze aan de provincie
middels de wet zijn opgelegd. Armoedebestrijding
is geen door de wet opgelegde taak van de pro-
vincie en de provincie moet zich daar ook niet
mee willen bemoeien.

De heer GAASBEEK merkt op dat hij de Commis-
saris van de Koningin gisteren tijdens zijn nieuw-
jaarstoespraak heeft horen zeggen dat staten-
leden meer volksvertegenwoordiger moeten zijn in
de zin dat zij meer moeten proberen te verwoor-

den wat er bij de bevolking leeft. In plaats daarvan
geeft de heer Van Heukelum nu weer aan dat de
provincie geen taak heeft op het gebied van
armoedebestrijding. Spreker is het echter met
mevrouw Goudriaan eens om in het kader van het
duale systeem wegen te zoeken om te kijken wat
de provincie op dit gebied wel kan doen. De pro-
vincie moet kijken of armoedebestrijding wel een
provinciale taak kan worden.

Mevrouw KEMPE heeft ook aangegeven dat zij
niet op de stoel van Rijk of gemeente wil gaan
zitten, maar de provincie kan toch een taak heb-
ben als het gaat om de verschillende organisaties
die zich bezighouden met armoedebestrijding bij
elkaar te brengen?

De heer VAN HEUKELUM vindt dat primair geke-
ken moet worden wat de taak van deze provincie
is en daar hoort armoedebestrijding niet bij. Als de
provincie zich daar wel mee bezighoudt, dan hin-
dert de provincie het gemeentelijk beleid en het
rijksbeleid. De provincie heeft haar handen al
meer dan vol aan haar eigen taken, laat staan dat
zij zich dergelijke extra taken moet gaan toe-eige-
nen. Dat laat onverlet dat de provincie wel meer
mag doen dan de wettelijke taken die haar opge-
legd zijn. Kijkend naar dit voorstel in het kader van
de problemen van mensen die in armoede leven,
dan vindt hij dit voorstel slecht. Er zijn immers
talloze instellingen die werkzaam zijn op het ge-
bied van armoedebestrijding. De vraag is dus
waarom de provincie zich daarmee moet bemoei-
en. Daarnaast vindt hij dat als de provincie dan
toch al iets aan armoedebestrijding moet gaan
doen, dit niet dient te gebeuren in de vorm van de
organisatie van een congres. Mensen die proble-
men hebben en in een sociaal isolement zitten zijn
niet gebaat bij een dergelijk congres waar de ver-
schillende instellingen en de provincie alleen maar
met elkaar praten. Als de provincie hiervoor al
geld beschikbaar wil stellen, moet dat gebeuren
via de instellingen die al met dit werk bezig zijn,
zodat het geld ook direct aan de doelgroep ten
goede komt.

Mevrouw GOUDRIAAN merkt op dat er diverse
instellingen op dit gebied in deze provincie aan
het werk zijn. Deze instellingen willen wel eens
samen praten en de koppen bij elkaar steken over
de problemen die er zijn en leren van elkaar. De
instellingen ontbreekt het echter aan de financiële
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middelen om bij elkaar te komen en het armoede-
beleid gezicht te geven. Er zullen op een dergelijk
congres niet alleen mensen komen die het beleid
uitvoeren, maar ook mensen die in een bepaalde
situatie leven en daar gaat het om. Spreekster
heeft duidelijk aangegeven dat de PvdA niet wil
dat de provincie aan inkomenspolitiek gaat doen,
maar het enige wat zij wil is dat alle organisaties
en particuliere instellingen die zich bezighouden
met armoedebestrijding gezamenlijk een congres
kunnen organiseren om met elkaar van gedachten
te wisselen en op die manier het armoedebeleid
een gezicht te geven.

De heer VAN HEUKELUM denkt daar toch anders
over, want een bedrag van 20.000 euro geeft hij
liever aan een instelling die het geld gelijk ten
goede laat komen aan de doelgroep.

Mevrouw CEELEN merkt op dat in de nieuw-
jaarstoespraak van de Commissaris van de
Koningin alleen onderwerpen als verkeer en ver-
voer, het POP en het wonen en werken worden
aangeroerd, terwijl de mens in Drenthe niet aan
bod komt. Als de gedeputeerde dus zegt dat de
provincie al aan armoedebestrijding doet, dient de
provincie dat ook zichtbaar te maken. Waar is het
zichtbaar voor de Drentse burger dat er iets op het
gebied van armoedebestrijding in deze provincie
gebeurt? Het RPCP en de VSD zijn er dan ook
heel erg voor om alle organisaties op dit terrein bij
elkaar te brengen. De provincie kan dit initiatief
stimuleren.

De heer VAN GLANSBEEK vindt armoedebestrij-
ding een belangrijk en interessant onderwerp en
hij wil dan ook best goede initiatieven op dit ge-
bied stimuleren en ondersteunen. Als een initiatief
wordt ondersteund, dan dient de motivatie daar-
voor wel helder te zijn. De provincie is geen deba-
ting club. Hoewel een gedachtewisseling prima is,
dient dit wel een bepaald doel te hebben, dient de
provincie de gevolgen van die gedachtewisseling
te beseffen en dienen er voldoende middelen voor
beschikbaar te zijn. Er moet een aanleiding zijn
om een initiatief als dit te nemen en die aanleiding
dient zodanig te zijn dat andere urgente onder-
werpen als werkloosheid, veiligheid en volksge-
zondheid daarmee op de achtergrond komen en

niet als eerste worden aangepakt en die aanlei-
ding ziet hij niet direct. Twee maanden geleden is
bij de algemene beschouwingen afgesproken dat
de provincie een sociale kaart van deze provincie
samen zou gaan stellen met alle knelpunten die in
het sociale domein in Drenthe aanwezig zijn.
Daarna zou vervolgens een analyse worden ge-
maakt in samenspraak met andere partners als de
gemeenten. Vervolgens zal er een sociaal beleid
worden opgesteld, waarbij de provincie de regis-
seursrol op zich neemt. Die motie heeft de PvdA
mede ondertekend. Van de kant van het college
zou er een draaiboek worden gemaakt, waaruit
dient te blijken hoe dat geïnitieerd kan worden.
Afspraak was om daar allereerst op te wachten,
zodat de knelpunten van provinciaal beleid in volg
orde van belangrijkheid op een rijtje komen te
staan. Daar zal de provincie zich op moeten rich-
ten. Er komt dus een analyse op hoog niveau,
zodat duidelijk is waaraan gewerkt moet gaan
worden. De provincie kan best gedachten en
ideeën formuleren middels een dergelijk congres,
maar het belangrijkste is om er iets aan te doen.

Mevrouw KEMPE vraagt zich af of een dergelijk
congres niet juist kan meewerken om alles eens
goed op een rij te krijgen.

Mevrouw GOUDRIAAN merkt op dat het hier niet
over de provincie gaat, maar over mensen die
zich bezighouden met armoedebestrijding. Dat
zijn vaak particuliere initiatieven die met elkaar
moeten gaan praten. De provincie zit daar slechts
als toehoorder bij en kan daarvan leren. De men-
sen die zich met de materie van ouderenbeleid
bezighouden zitten altijd in het verdomhoekje. Het
is namelijk niet chique om er openlijk voor uit te
komen dat er armoede bestaat. Zij wil niet anders
dan de organisaties die zich bezighouden met
armoedebestrijding in Drenthe om de tafel bren-
gen en ze een gezicht geven. Dit zijn namelijk de
mensen waar de politiek van kan leren. De politiek
is er namelijk voor alle mensen en dus ook voor
hen die in een armoedesituatie leven. Spreekster
had gedacht dat alle fracties geld zouden willen
geven om mensen die zich met armoedebestrij-
ding bezighouden bij elkaar te brengen. Waarom
verschuilen verschillende fracties zich nu achter
een analyse die eerst gemaakt zou moeten wor-
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den? Menig instelling zit echt niet op die analyse
te wachten, maar wil geld hebben om hun werk te
doen.

Mevrouw VAN DIJK is het ermee eens dat
armoedebestrijding erg belangrijk is en menig
instelling houdt zich daar dan ook mee bezig. Nu
geeft de PvdA aan dat al die instellingen er be-
hoefte aan hebben om over armoedebestrijding te
gaan praten. Ondersteuning vanuit de provincie
zou heel belangrijk zijn. Spreekster ziet echter
liever dat de instellingen eerst worden gepolst,
teneinde vast te stellen of zij zelf ook het belang
van het organiseren van een dergelijk congres
inzien. Zij sluit zich dan ook aan bij het CDA en
ziet graag een beter onderbouwd voorstel dan er
nu ligt, inclusief reacties vanuit het werkveld
waaruit blijkt dat er behoefte is aan een dergelijk
congres. Nu wordt er heel veel geld besteed aan
de organisatie van een dag waaruit moet blijken
hoe sociaal de provincie is, maar de noodzaak
van een dergelijke dag dienst eerst vast te staan.
Op dit moment lijkt het erop dat het voorstel voort
komt uit de wens van de PvdA-fractie en niet van-
uit het werkveld en daar heeft zij geen behoefte
aan.

Mevrouw DIRKS vindt dit een sympathiek voor-
stel. Armoedebeleid en beleid voor de minima is
onderdeel van het sociaal beleid en haar prioriteit
gaat in de eerste plaats uit naar een duidelijke
visie op het te voeren sociale beleid, waarbij de
verantwoordelijkheden van de verschillende be-
stuursniveaus duidelijk zijn. Dat beleid is ook lan-
delijk in ontwikkeling. De provincie hoeft niet af te
wachten wat er landelijk op de provincie afkomt.
Het is dan ook goed om provinciaal bouwstenen
te leveren voor een goed sociaal beleid op ve r-
schillende niveaus. Haar prioriteit ligt dan ook bij
een goed bestuurlijk contact met de portefeuille-
houders onderling en directeuren van sociale
diensten. Daarnaast bestaat er het werkveld waar
heel veel uitvoerend werk wordt verricht. Het
voorstel van de PvdA richt zich vooral op die
organisaties die bezig zijn met de uitvoering van
armoedebeleid en beleid voor de minima. Op zich
is het goed om die informatie boven tafel te krij-
gen, maar de vraag is wel of een congres of sym-
posium daarvoor het meest geëigende instrument
is. Het is belangrijk dat organisaties contact met
elkaar hebben en van elkaar leren. Het is goed
om met het RPCP en de VSD te praten over de

uitvoering van de provinciale ideeën maar ook
over de meest effectieve vorm om de gestelde
doelen te bereiken. Wellicht duurt het dan wat
langer, maar het gaat er wel om om zo doelmatig
om te gaan met het geld en voor provinciaal be-
leid goede bouwstenen te krijgen. Sociaal beleid
is namelijk meer dan alleen maar de verdeling van
een zak geld. Het gaat daarbij ook om afstemming
van al de beleidsonderdelen die te maken hebben
met sociale effecten. Een dergelijke afstemming
vindt op bestuurlijk niveau plaats met portefeuille-
houders en beleidsambtenaren op landelijk, pro-
vinciaal en gemeentelijk gebied. De provincie
dient niet te wachten wat er op haar afkomt van
de kant van het Rijk, maar de provincie moet zelf
komen met goede voorstellen voor een goede
afstemming van sociaal beleid. Daar is dit voorstel
een onderdeel van. Spreekster heeft dan ook met
kromme tenen naar het spotje van SIRE zitten
luisteren waaruit blijkt dat kinderen het vanwege
een veelheid van activiteiten erg druk hebben,
terwijl er ook kinderen zijn die het druk hebben
met een baantje om met het geld dat zij daarmee
verdienen mee te kunnen doen aan bijvoorbeeld
een feestje op school. Om mee te draaien in deze
maatschappij is er dan ook een financiële basis
nodig en daarvoor moeten gezinnen worden
ondersteund. Zij vraagt zich echter af of een sym-
posium of congres de meest geëigende vorm is,
want hiermee worden vooral de kaders van de
instellingen bereikt, en niet zozeer degenen die
het beleid uitvoeren. Samen met VSD en RPCP
moet de provincie dan ook zoeken naar de meest
geëigende vorm om het gestelde doel te bereiken.
Samen met het CDA heeft haar fractie dan ook
het voorstel gedaan om bij het te voeren provin-
ciaal beleid de inzichten van het IPO te betrekken
en een sociale analyse vast te stellen, waar dit
voorstel in zou moeten passen.

De heer VAN DER SCHOOT sluit zich aan bij het
verhaal van mevrouw Dirks. De bedoeling van het
voorliggende voorstel is goed, terwijl het de kunst
moet zijn om armoedebestrijding boven de politie-
ke belangen en boven de verkiezingsstrijd uit te
tillen. Als partijen dat willen dan is juist datgene
wat er de afgelopen maanden is gebeurd op het
gebied van sociaal beleid heel wezenlijk. Er is dan
ook in de staten een motie aangenomen van CDA
en GroenLinks om die sociale analyse te gaan
maken. Hij sluit zich dan ook aan bij het betoog
van mevrouw Dirks.
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Mevrouw NIEUWENHUIZEN merkt op dat er al
langer aandacht behoort te zijn voor armoede,
want armoede is er al veel langer. Al verschillende
malen is er aandacht voor gevraagd door diverse
politieke partijen in deze provincie. Zo heeft zij de
heer Van der Schoot al eens over de dak- en
thuislozen gehoord, terwijl zij al eens een motie
over de waterschapslasten heeft ingediend. Deze
is echter niet ondersteund door de PvdA. Op dit
moment wil de PvdA de organisaties die zich met
armoedebestrijding bezighouden bij elkaar zetten,
zodat deze met elkaar van gedachten kunnen
wisselen. Zoals dit voorstel nu geformuleerd is, is
het veel te vrijblijvend. De PvdA wil deze organi-
saties een gezicht geven, maar hebben zij dan
geen gezicht? Wat hebben de mensen die het
aangaat er zelf aan? Armen schieten er weinig
mee op als organisaties die zich bezighouden met
armoedebestrijding met elkaar gaan praten. Er is
al een motie in de staten aangenomen om door
een onderzoeksbureau een sociale analyse te
laten maken. Uit die analyse moet blijken hoe het
met de armoede in Drenthe is gesteld en dan kan
worden vastgesteld wat de provincie eraan kan
doen. Als er dus al een congres georganiseerd
gaat worden, dient de doelstelling van dat congres
veel beter te worden geformuleerd dan dat er
enkel van gedachten gewisseld gaat worden.

Mevrouw DE VRIES antwoordt dat er binnen het
college geen portefeuillehouder is die zich spe-
cifiek bezighoudt met armoedebestrijding, aange-
zien armoedebestrijding niet direct een provinciale
taak is. Mevrouw Brink heeft echter welzijn in haar
portefeuille, terwijl spreekster zorg in haar porte-
feuille heeft, en deze beide portefeuilles kunnen
aspecten van armoedebeleid en armoedebestrij-
ding bevatten. Of mevrouw Brink of spreekster het
woord voert, doet er in dezen dus weinig toe. Over
het onderwerp armoedebestrijding dient eigenlijk
geen discussie te worden gevoerd, want eigenlijk
zou het niet nodig moeten zijn. Spreekster denkt
dat het voorstel van de PvdA-fractie op zich goed
bedoeld is, maar vindt het toch geen goed voor-
stel. Er wordt namelijk veel geld uitgegeven voor
een congres waarop wordt gesproken over men-
sen die elk dubbeltje moeten omkeren om rond te
komen en dan vraagt zij zich af of het voorstel wel
goed is. Bovendien organiseert de VSD regel-
matig congressen in dit provinciehuis en dat wordt
door de provincie reeds gefaciliteerd.

Het eerstvolgende congres vindt dan ook plaats
op 3 maart 2003 en dan komen er allerlei perso-
nen die met dit onderwerp iets van doen hebben
in deze provincie. Spreekster en ook de heer
Gaasbeek zijn daar zelf al eens bij geweest. Der-
gelijke congressen moeten ook niet dubbelop
worden georganiseerd. Verder steekt de provincie
Drenthe met kop en schouders boven de overige
provincies uit als het gaat om de ondersteuning
van organisaties als het RPCP en de VSD om
dergelijke zaken te kunnen organiseren. In het
verleden is er wel eens de vraag geweest of een
organisatie als STUID door de provincie betaald
moest worden of door de gemeenten. De provi n-
cie heeft op een zeker moment vastgesteld dat
het belangrijk is om dergelijke organisaties als
provinciale organisaties te ondersteunen. In deze
provincie is dit dus al aardig goed geregeld. Stel
dat de VSD met een project zou komen waarvan
op dat moment door de staten wordt vastgesteld
dat het erg goed is, dan kan het ook in aanmer-
king komen voor provinciale subsidiëring. Het
voorstel dat bij de algemene beschouwingen door
CDA en GroenLinks is gedaan om een sociale
analyse of sociale kaart van deze provincie te
maken, vindt zij wel erg goed. Wanneer dit is
vastgesteld en is gebleken waar de knelpunten
liggen, kan de provincie gericht iets gaan doen.
Daar ligt voor spreker dan ook de ingeslagen weg,
en niet het voorstel dat nu door de PvdA is ge-
daan.

Mevrouw BRINK sluit zich aan bij de woorden van
mevrouw De Vries. Daarnaast vindt zij het een
goede suggestie van D66 om eens te kijken of er
bij de organisaties zelf wel behoefte bestaat aan
een congres of symposium. Op 3 maart 2003 is er
een eerste bijeenkomst met de VSD en daar kan
de behoefte aan een congres of symposium wor-
den gepeild. Zij heeft begrepen dat een dergelijke
inventarisatie van de behoefte aan een congres of
symposium bij de organisaties nog niet is gepeild.

TWEEDE TERMIJN

Mevrouw GOUDRIAAN merkt op dat het haar
erom ging dat de provincie leert van de organisa-
ties die zich bezighouden met armoedebestrijding
waar behoefte aan bestaat en dat dit niet door de
provincie zelf ingevuld moet worden. Zij zal haar
voorstel mee terugnemen naar de fractie en zich
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erop beraden of zij het voorstel zal indienen in de
statenvergadering.

Mevrouw CEELEN vindt dat er goede suggesties
uit de commissie zijn gekomen. Zij geeft het colle-
ge mee dat dergelijke onderwerpen ook meer in
de publiciteit dienen te komen in plaats van enkel
het benadrukken van "harde" onderwerpen als
POP, verkeer en vervoer en wonen en werken.

De heer VAN DER SCHOOT vindt het goed dat er
eerst een sociale kaart komt. Hij acht het van be-
lang om juist die mensen te bereiken die op geen
enkele wijze georganiseerd zijn. Vaak willen men-
sen vanuit schaamte en trots niet openlijk over
hun situatie spreken en is het moeilijk om dergelij-
ke mensen te bereiken. Dat is ook een zorg die hij
hierbij wil laten meewegen.

De heer GAASBEEK is aan de ene kant getroffen
door de bijdragen van de verschillende fracties en
heeft gemerkt dat dit onderwerp bij eenieder erg
hoog zit. Hij vindt de beantwoording van gedepu-
teerde De Vries goed en zuiver. Hij hoopt dat de
discussie hier een aanzet geeft tot de totstandko-
ming van de sociale kaart. Het gesprek hierover
dient gaande te blijven en hij hoopt dat op 3 maart
aanstaande wat meer statenleden aanwezig zul-
len zijn bij het congres van de VSD, zodat die
bijeenkomst een goed vervolg is van wat in deze
vergadering is besproken.

Mevrouw KEMPE sluit zich aan bij het relaas van
GroenLinks. Zij heeft gesproken met mensen van
de VSD en deze stellen het erg op prijs om eens
in kaart te brengen wat er in Drenthe op dit gebied
allemaal gebeurt. Of dat via een dergelijk congres
moet weet zij niet. Het mag van haar ook op een
andere manier, maar er is wel vraag naar. Wellicht
dat wanneer de VSD zelf met een voorstel komt,
er wel voldoende fracties zijn om dit te ondersteu-
nen.

Mevrouw GOUDRIAAN sluit zich aan bij de woor-
den van mevrouw Kempe. Alle organisaties op het
gebied van armoedebestrijding willen graag in
kaart gebracht zien wat er al op dit terrein gebeurt.
Dat mag dan ook niet op de lange baan worden
geschoven.

De VOORZITTER concludeert dat de PvdA-fractie
het voorstel zal terugnemen naar de fractie om te
bespreken of het tijdens de statenvergadering zal
worden ingebracht. De overige fracties zijn van
mening dat eerst de sociale kaart tot stand dient
te worden gebracht, zodat aan de hand van die
sociale kaart met de verschillende organisaties die
zich bezighouden met armoedebestrijding kan
worden vastgesteld wat er op dat gebied moet
gebeuren.

8. Sluiting

De VOORZITTER sluit de vergadering om
10.15 uur.

HW

TOEZEGGINGEN: geen.

gm/coll.




